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Kære alle 

Velkommen til og tak for endnu et år i Præstø IF.  

Årets beretning vil tage udgangspunkt i det spil vi alle sammen elsker, nemlig 
fodboldkampen. Vi skal igennem kampens højdepunkter, og selvom venstre 
back igen lavede en tunnel på hans direkte modstander, så er det ikke kommet 
med i kampreferatet, eller skulle jeg sige beretningen.  

Derfor er I selvfølgelig velkommen til at stille spørgsmål bagefter…  

I året 2023 skulle Præstø IF spille deres vigtigste kamp i mange år, den gamle 
dame skulle vise at hun endnu står stærkt og har tænkt sig fortsat at stå, om 
end det er med stok, hun er jo blevet 125 år.  

Kampen over dem alle – Jubilæumskampen 

Bestyrelsen og suppleanter gik ind i året 2023 med mod og lagde offensivt ud, 
nogle ville kalde taktikken overmodig, en kyndig ville måske spørge til 
opstillingen, hvor den gængse 4-4-2 nok i de første 10 minutter af kampen, 
mere var en 2-3-5.  

Der var mange planer for jubilæumsåret – Oldboys-landsholdet, Kasper 
Hjulmand, Kendisforedrag osv. alle sammen offensive planer som ikke på 
banen gav det ønskede udbytte. Med 0-0 efter de første 10 min. måtte 
Bestyrelsen justerer og ændre taktik.  

Der blev kigget i gemmerne efter tidligere taktikker og gennemspil, og det blev 
besluttet at det endelige resultat var vigtigt, men det samme var vores 
underholdende spil.  

Så i stedet for at parkere bussen og gå helt tilbage foran eget felt, valgte 
bestyrelsen i stedet at gå med en 4-3-3, som gav muligheder i omstillingerne 
og samtidig kunne vi i boldbesiddelse spille bolden rundt om vores 
modstandere.  

En del af omstillingerne gav pote, her tænker jeg på Klasse og firmastævnet, 
som over to dage fyldte hallen med Præstøborgere unge som gamle, de skabte 
en fantastisk stemning. Craig havde arbejdet med spillet og trænet 
skabelonøvelser. Stemningen og begivenheden var så god at vi netop i denne 
weekend, har gentaget succesen.  

En ting er det offensive og sprudlende spil, men vi skal også lukket af bagtil og 
her kom forsvarsgeneralerne ind i spillet. I vores defensive spil prøvede vi at 
holde fast i det kendte, men fortsat med udvikling for øje.   



Vores børnehold med Børneformanden Mark i spidsen afholdt igen det store 
lokalstævne i 2023, stævnet lå som vanligt i juni måned, men afholdelsen eller 
skulle jeg sige, taktikken var igen justeret til glæde for spillere og besøgende – 
stævnet vokser og bliver bedre for hver gang.   

Igen i maj deltog vores børnehold i Aalborg City Cup – at leve og bo på 
travbanen i Aalborg er nu noget Præstø Idrætsforening er gode til. Det er en 
stor fornøjelse at være af sted både sportsligt og socialt.  

Fodboldsskolen blev også gentaget og igen fyldt op med børn, der havde en 
god uge. Fodboldsskolen, trænger til en mere fast hånd, da vi desværre 
oplever at den glemmer at holde offsidelinjen et par gange i kampen, hvilket 
resulterer i chancer til udeholdet.   

_______________________________________________________________ 

I halvlegen havde vi reception, det skal der til når man spiller jubilæumskamp. 
Vi vil i denne forbindelse gerne takke alle de fremmødte, som kom til vores 
reception. Det var en god dag, med pølsevogn, flotte receptionskager, taler og 
gaver.  

I halvlegen er der desuden mulighed for at købe Merchandise i form af Hue og 
Halstørklæde. Derudover har Præstø IF i samarbejde med Radius Destilleri, 
lavet en jubilæumsgin. Ginen er lavet på græs fra vores fodboldbaner og er 
virkelig velsmagende.  

___________________VIDEO______________________________________ 

I anden halvleg kom et nyt kontrastød - vores jubilæumsstævne, som blev 
afholdt første weekend i august – her var stadion beriget med tidligere og 
nuværende PIFFERE, tidligere og nuværende rivaler fra omegnsklubberne 
Jungshoved, Svend Gønge m. flere. Et spilmønstre som vi med stor sikkerhed 
vil forsøge i de kommende kampe – det gav os føringen i kampen på et flot 
gennemspillet mål af seniorformand Mads Storm.  

En anden afgørende offensiv tilgang i vores jubilæumskamp, var 
standardsituationer – her brugte vi konsulenter udefra i form af lokale 
spillemænd og Kok – sammen med dem skabte vi grobund for en sejr til sidst. 
410 gæster besøgte os i hallen, kæmpe opbakning fra unge og ældre, fra 
Præstø og fra omegnen. Standardsituationerne skal helt sikkert gentages, men 
med den opmærksomhed at vores fremtidige modstandere har set hvordan vi 
gør, og vi derfor også her vil justere lidt… Halfesten gentages d. 9/11-24 og 
billetterne er allerede sat til slag.  

Til en hver kamp, hører sig en modstander også til vores jubilæumskamp, har 
vi haft modstandere som har gjort kampen svær at vinde, her skal som 
eksempel nævnes Vordingborg Kommunes spareplaner, som for vores 
vedkommende betyder at vi fremover selv skal betale for kridt når vi kridter 



baner og skulle kridtmaskinen gå i stykker, ser vi ind i store udgifter 
(+20.000). Et andet fokus fra kommunen er deres reducering af kommunale 
bygninger – noget vi ikke umiddelbart rammes af, da vi ejer klubhus og 
Vennerne de andre bygninger.  

”Vores” kunstgræsbane og samarbejdet med kommune er endnu en note til 
modstanderen, banen bliver ikke passet og vi er bekymret for om kommunen 
har en langsigtet plan for banen her i Præstø.  

Vores jubilæumskamp bar også præg af at vores ellers sikre sidste skanse i 
målet, Lene Larsen, allerede sidste sæson meldte at dette var hendes sidste 
kamp. At spille en ny målmand ind på holdet, kræver justeringer og ændringer 
efter så mange år med samme målmand – i Formandskabets beretning skal 
der selvfølgelig være plads til at sige ”Tak for kampen” til Lena Larsen og 
velkommen til vores nye målmand Anne Sofie.  

En ting er helt sikkert, kampen var slet ikke blevet spillet, havde det ikke 
været for de frivillige og vores sponsorer.  

Vores sponsorer støtter os fortsat, og skaber en solid grobund for udvikling, 
træningsøvelser, materialer, kommende spillere til vores kampe samt tøj på 
kroppen, til både spillere og trænere.  

De frivillige, som igen til denne kamp har mødt talstærkt frem. Med de mange 
nye og flere kontrastød, er vi gudskelov blevet mange flere der har løftet 
kampen til det vi håbede, men dårligt turde tro på.  

Jeg nævner i flæng, arbejdsdage, kiosken, fyrværkerisalg, klasse og 
firmastævnet, Jubilæumsstævne, Receptionen, Halfesten osv.  

 

Af hjertet tak til jer alle sammen, intet PIF uden jer. 

 

Til bestyrelsen, som har sat kegler op, kridtet baner, annonceret, bestilt 
dommer, sat hjørneflag op og taget dem ned igen, vasket tøj og alt det andet 
der skal til for at spille en jubilæumskamp, som vi har spillet.  

TAK for kampen, I har været, energiske, engageret, rummelige, klar, modige 
og skidegode. Nu må I tage et varmt bad, tredje halvleg er i gang.  

Alt i alt en jubilæumskamp som viser at vi i Præstø ikke er bange for at 
afprøve nye spilmønstre, ændre på taktikken og vinde tilskuerne over med flot 
spil.  

En af træningsøvelserne, som vi er ved at lægge sidste hånd på frem mod 
kommende kampe, er en tribune. Her har bestyrelsen været vidt omkring for 
at hente inspiration. Mere om det, når det hele er på plads.  



Om vi i Præstø IF har vundet kampen, i forhold til boldbesiddelse, skud på mål 
expected goals, vil jeg overlade til eksperterne, dem er der mange af :-) Vi er 
stolte af resultatet.  

 

 

 

 


